
Bestuursverslag VPN over 2024                                              

Hieronder volgt een summier verslag van de werkzaamheden van het bestuur over het jaar 

2024. Het merendeel daarvan is, vaak uitvoeriger, ook te vinden op de website van VPN 

(www.pensioengerechtigdennotariaat.nl) onder het kopje: Berichten voor onze leden. 

Organisatie 

Bestuur 

Bij aanvang van het bestuursjaar bestond het bestuur uit Jord Ruijgh (interim-voorzitter en 

penningmeester) en Niek van Wijk (secretaris). 

Tijdens de ALV van 19 juni 2024 is Niek van Wijk teruggetreden als secretaris en zijn tot het 

bestuur toegetreden Niek Zaman en Jaap ten Berge. Niek Zaman werd voorzitter, Jaap ten 

Berge werd secretaris en Jord Ruijgh bleef in functie als penningmeester. 

Raad van Toezicht 

De Raad van Toezicht bestond in 2024 onveranderd uit de heren Guus Stille en Jaap Dierkens 

Schuttevaer. Rob Salomons is plaatsvervangend lid van de Raad van toezicht 

Raad van Advies 

Tijdens de ALV van 19 juni 2024 zijn Guus Rieter en Jaap ten Berge teruggetreden uit de 

Raad van Advies. Door het bestuur werden in hun plaats benoemd Niek van Wijk en Tea 

Mellema. 

 

Klankbordgroep 

De klankbordgroep is, mede gezien de uitbreiding van de andere organen, in 2024 opgeheven. 

Vergaderingen  

 

Bestuur. Raad van Advies. Raad van Toezicht. 

In 2024 is door Bestuur, Raad van Advies en Raad van Toezicht een groot aantal keer 

vergaderd (regelmatig ook digitaal), zowel gezamenlijk als afzonderlijk. 

 

Contact met SPN 

Op 2 april 2024 2024 heeft ter verbetering van de slechte verhouding met het bestuur van 

SPN op initiatief van de VPN een mediation-gesprek plaatsgevonden tussen delegaties van 

beide besturen onder leiding van de heer Eric Uijen, oud directeur van de Stichting Notarieel 

Pensioenfonds (het oude beroepspensioenfonds dat door fusie is opgegaan in de SPN). 

Op 4 september 2024 was er naar aanleiding van de bestuursmutaties bij de VPN van 19 juni 

2024 een hernieuwd kennismakingsgesprek tussen delegaties van de besturen van VPN en 

SPN. 

 

Contact met KNB 

Ook in 2024 is het ondanks diverse verzoeken daarvan in het kader van ons hoorrecht helaas 

niet tot een gesprek met de KNB noch met de Pensioenkamer/BMN gekomen. 

Leden en Ledenvergaderingen  

Het aantal leden van VPN schommelde rond de 675, genoeg om te voldoen aan de wettelijke 

vereiste representativiteit voor de uitoefening van het hoorrrecht   

http://www.pensioengerechtigdennotariaat.nl/


Ledenvergaderingen hebben plaatsgevonden op 19 juni 2024 (met als gastsprekers John 

Kerstens, voorzitter van De Koepel van Gepensioneerden en Henk Bets, de ons adviserende 

actuaris) en op 22 november 2024. 

De Koepel van Gepensioneerden  

De VPN is lid van deze overkoepelende vereniging van verenigingen van gepensioneerden en 

bejaarden. 

Delegaties van het bestuur hebben diverse malen voorlichtingsbijeenkomsten en 

ledenvergaderingen van de Koepel van Gepensioneerden bijgewoond. Ook is overleg 

gepleegd en advies ingewonnen bij het bestuur van de Koepel in verband met de moeizame 

relatie van de VPN met de KNB/PensioenKamer, de BMN en de SPN.  

Verkiezingen bij SPN 

In december 3023 heeft VPN als kandidaat voor de vacature voor een vertegenwoordiger van 

de gepensioneerden in het bestuur van SPN de heer drs. Henk Bets, actuaris,  aangezocht en 

voorgedragen.  

Ondanks zijn ervaring en reputatie als actuaris werd zijn  kandidatuur door SPN afgewezen. 

De VPN heeft tegen die afwijzing bezwaar gemaakt bij de toezichthouder, de Nederlandse 

Bank N.V. Ook dit bezwaar – in twee instanties – heeft niet geleid tot acceptatie van zijn 

voordracht. Omdat de enig overgebleven kandidaat zich intussen teruggetrokken had, was een 

nieuwe verkiezingsprocedure noodzakelijk. De VPN heeft daarop de heer R. van Leeuwen 

aangezocht en als kandidaat voorgedragen. Op 23 oktober werd de heer van Leeuwen gekozen 

en begin januari 2025 als zodanig door het bestuur van de SPN benoemd, nadat DNB 

daarvoor goedkeuring had verleend. 

Transitie naar het nieuwe pensioenstelsel/hoorrecht 

Op 1 juli 2023 trad de Wet Toekomst Pensioenen (WTP) in werking. Sedertdien wordt alom 

hard gewerkt aan de voorbereiding van de transitie naar het nieuwe pensioenstelsel. De 

sociale partners – dit zijn voor ons de KNB/PensioenKamer en de BMN – dienden tijdig een 

transitieplan op te stellen dat uiterlijk op 31 december door de SPN moest worden ingediend 

bij De Nederlandse Bank N.V.  

Alvorens dit plan vast te stellen moesten de sociale partners de VPN in de gelegenheid stellen 

om een oordeel uit te spreken over het concept voor dat plan ingevolge het in de wet aan 

representatieve verenigingen van gepensioneerden en van slapers toegekende hoorrecht.  

De sociale partners trokken – ten onrechte – de representativiteit van de VPN in twijfel; dat 

leidde tot een onaangename discussie.  

Nog steeds twijfel uitend over de representativiteit, hebben de sociale partners uiteindelijk het 

concept aan de VPN toegezonden op 10 oktober 2024 met daarbij als uiterste datum voor de 

indiening van het oordeel van de VPN stellend: 28 november 2024.  

Het bestuur en de Raad van Advies hebben met hulp van de heer Henk Bets, voornoemd, een 

oordeel geformuleerd en uiteindelijk juist op tijd kunnen indienen. Voorafgaand daaraan werd 

het oordeel besproken op de algemene ledenvergadering van 22 november 2024. 

De sociale partners hebben vervolgens niet het gehele oordeel aan het transitieplan 

toegevoegd, zoals bij de meeste pensioenfondsen is gebeurd, maar een selectie uit de 

gemaakte opmerkingen samengesteld, daarop een antwoord gegeven en op 20 december 2024 

het transitieplan, zonder noemenswaardige aanpassingen vastgesteld.  



Het concept transitieplan en het oordeel van de VPN werden op de website gepubliceerd. Het 

definitief vastgestelde transitieplan werd, zonder de integrale tekst van ons oordeel, 

gepubliceerd op de website van de SPN. 

 

Gedempte premieregeling 

In aansluiting op de aansprakelijkstelling van de sociale partners en de SPN voor de gevolgen 

van de sinds 2014 toegepaste premiedemping werd in 2023 aangevangen met het verzamelen 

en formuleren van juridische argumenten voor deze aansprakelijkstelling. Dit gebeurde in de 

vorm van een concept-dagvaarding, waarvan een tussentijdse versie ook op de website is 

geplaatst. De werkzaamheden werden door de Raad van Advies en het bestuur in 2024 met 

onverminderde kracht voortgezet.  

 

Procedures  

In 2024 is de stap gezet naar de Raad van State in het kader van een Woo verzoek aan de 

KNB voor overlegging van stukken van de Pensioenkamer die relevant zouden kunnen zijn 

voor de bedoelde aansprakelijkstelling. De KNB/PensioenKamer bleef weigerachtig om  

informatie te verschaffen.  

Die informatie had ook de uitoefening van het hoorrecht kunnen beïnvloeden.  

Omdat de KNB/PensioenKamer weigerden informatie te verschaffen was een procedure bij de 

Bestuursrechter in Den Haag op grond van de Wet open overheid (Woo) noodzakelijk.  

De rechter heeft bepaald dat de het KNB-bestuur de in haar bezit zijnde documenten moet 

verstrekken, maar dat dit niet geldt voor de PensioenKamer. Door de negatieve houding van 

de KNB/PensioenKamer is (voor zover het betreft het principiële aspect dat de rechter de 

PensioenKamer niet aan de regels van de Woo gebonden achtte) hoger beroep ingesteld bij de 

Raad van State. 

Adviseurs  

Tijdens dit bestuursjaar heeft het bestuur zich niet alleen laten adviseren door de heer Henk 

Bets, voornoemd, maar ook door Prof. Mr. Kleis Broekhuizen, advocaat en hoogleraar 

financieel recht; deze laatste met betrekking tot de voorbereiding van een procedure over de 

gevolgen van de toegepaste premiedemping. 

 

Financiële ondersteuning 

Omdat het budget van de VPN ontoereikend was voor  de kosten, verbonden aan de 

raadpleging van de heer Bets in het kader van de uitoefening van ons hoorrecht, werd een 

financiële bijdrage gevraagd aan de SPN. Deze heeft zich daarop bereid verklaard VPN 

financieel te ondersteunen tot een bedrag van Euro15.000,- Deze bijdrage werd betaald en de 

declaratie van de heer Bets kon worden voldaan.  

Dank  

Het bestuur is ook dit jaar weer de leden van de Raad van advies, de Raad van toezicht en de 

Klankbordgroep veel dank verschuldigd voor de support en bijdragen aan de doelstelling en 

de weerbarstige werkzaamheden voor de VPN, maar bovenal veel dank verschuldigd aan de 

leden die boven hun contributie een donatie aan de VPN gaven waardoor de aan de 

inschakeling van deskundigen verbonden kosten konden worden voldaan. 

Bestuur VPN 

Mei 2025 


